
PROTOKÓŁ NR XVII/2016 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 31 marca 2016 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
 
Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród   Robert Lewandowski  
Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski 
Sekretarz Gminy Żmigród   Joanna Monastyrska   
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Pracownicy urzędu, goście i sołtysi ( lista obecności, jako załącznik nr 2 i nr 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 1300. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XVII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przywitał bardzo serdecznie wszystkich 
uczestników sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował zapytanie, czy są propozycje 
zmiany porządku sesji. 
Radni nie wnieśli zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wyboru Sekretarza. 
Wiceprzewodnicząca rady Maria Rybka zgłosiła kandydaturę radnej Bożeny 
Żołnierowicz 
Radna Bożena Żołnierowicz wyraziła zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza obrad.  
Radni 13 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” wybrali radną Bożenę 
Żołnierowicz Sekretarzem sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad podjęcie uchwał. 
 

Projekt uchwały nr 1 w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Żmigród 
środków  stanowiących fundusz sołecki . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie w 
sprawie wyodrębnienia środków stanowiących fundusz sołecki.   
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.123.2016 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 



wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienie z opłat, jak również trybu ich pobierania. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.124.2016 
 

Na sesję przybyła radna Joanna Maria Kantor 
 

Projekt uchwały nr 3 w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania 
Edukacji Uzdolnionych Uczniów Gminy Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Patryk Andrzejewski powiedział, że ten program może doprowadzić do 
mniejszej liczby uczniów, którzy otrzymają stypendia. Radny Andrzejewski 
zaproponował, aby w budżecie na 2017 rok przekazać większe środki na stypendia, 
obecnie jest to kwota w wysokości 50 tys. zł, z których 60% jest na stypendia 
sportowe, a 40 % na stypendia naukowe oraz wyrównanie progów procentowych. Na 
zakończenie radny Andrzejewski jeszcze raz zwrócił się z prośbą o zwiększenie 
środków na stypendia w 2017 roku, ponieważ kwota obecna jest za mała, takie jest 
jego zdanie oraz młodzieży. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz odpowiedział, że wniosek zostanie zapisany 
w protokole i kiedy będzie uchwalany budżet to wrócimy do tego tematu. 
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.125.2016 
 

Projekt uchwały nr 4 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 
2016 rok.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.126.2016 
 

Projekt uchwały nr 5 w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla działki 66/2 AM-1 obręb Węglewo 
z ustaleniami „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Żmigród”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Patryk Andrzejewski odniósł się do projektu nr 5 i 6. Wartość świetlicy to 
koszty w granicach 500-600 tys. zł. Jego zdaniem pomysł jest słuszny, ale należy się 
zastanowić nad tym zadaniem, czy świetlica jest niezbędna w Węglewie. 
Kontynuując temat p. Radny dodał, że p. Burmistrz w czasie omawiania tego projektu 
informował, że świetlica w Węglewie jest na liście oczekujących, dlatego w czasie, 



kiedy zostanie wybudowana to granica między Węglewem, a Żmigrodem zostanie 
zatarta i wszystkie rzeczy kulturalne będą mogły się łączyć, że Żmigrodem, jak to jest 
po części w Żmigródku. Radny zwrócił się do p. Sołtys o opinię i zdanie mieszkańców 
Węglewa w tej sprawie. 
Pani Sołtys Węglewa powiedziała, że potrzebę budowy świetlicy widzą wszyscy 
mieszkańcy Węglewa. Pani Sołtys poinformowała, że zebrania sołeckie odbywają się 
w jej domu i wszystko, co zostało zakupione dla sołectwa trzyma w domu. Sołtys 
zapytała czy radny chciałby w swoim domy organizować spotkania z mieszkańcami. 
Pani Sołtys dodała, że są małe miejscowości, które mają świetlice np. Karnice. 
Morzęcino. Na zakończenie p. Sołtys powiedziała, że budżet sołecki był 
przeznaczany na projekt budowy świetlicy. 
Radny Karol Kalinka powiedział, że z zaciekawieniem słuchał informacji o 
przekazywaniu przez mieszkańców Węglewa środków z funduszu sołeckiego na 
projekt budowy świetlicy. Radny dodał, że tego typu zadania powinny być 
finansowane z budżetu gminy. Budżet sołecki podobnie, jak budżet obywatelski 
powinien zostać przeznaczone na zadania ściśle dla mieszkańców. Radny zwrócił się 
do p. Sołtys, dlaczego zgodzili się na przekazanie funduszu sołeckiego na projekt 
budowy świetlicy(zadanie gminy). 
Pani Sołtys Węglewa powiedziała, że to mieszkańcy podjęli taką decyzję, na co 
sołectwo miało wydawać środki z funduszu sołeckiego. Mieszkańcy nie chcą dużej 
świetlicy, ale chcą mieć miejsce, gdzie będą mogli się spotkać.  Pani sołtys dodała, 
że mieszkańcy dbają o wieś, żeby wyglądała ładnie przeznaczając na to własne 
pieniądze. Na zakończenie p. Sołtys powiedziała, że kiedy będą mieli świetlicę to 
pokażą, na co ich stać. 
Radna Bożena Żołnierowicz zwróciła się do radnego Andrzejewskiego i radnego 
Kalinki, czy muszą robić wszystko pod publikę. Radna powiedziała, że wczoraj na 
posiedzeniu komisji bardzo dokładnie omówiła ten temat, jako radna Węglewa, 
dlaczego ta świetlica jest tak potrzebna. Mieszkańcy mają prawo fundusz sołecki 
przekazać na projekt świetlicy. Radna skierowała zapytanie do radnych, czy chcieliby 
będąc sołtysami, aby zebranie odbywało się w ich domu.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, że to, o czym dziś mówimy było 
przedmiotem obrad na wczorajszym posiedzeniu komisji.  
Radny Leszek Kraszewski powiedział, że nie podpowiadał dla radnego 
Andrzejewskiego, aby argumentował odległość Węglewa do Żmigrodu odległością 
Żmigródka do Żmigrodu. Trzeba być konsekwentnym, to p. Burmistrz argumentował, 
że w Żmigródku nie zostanie coś wykonane, bo macie blisko do Żmigrodu. Radny 
nawiązał do wypowiedzi radnego Andrzejewskiego w sprawie kosztów budowy 
świetlicy, które są ogromne, jak na miejscowość o małej liczbie mieszkańców.  Na 
zakończenie p. Radny powiedział, iż podpowiada włodarzom naszej gminy, że 
można postawić obiekt nie kwestionuje jego zasadności, ale wzorujmy się na 
miejscowości Biały Kał w stosunku do kosztów, które tutaj padły to jest to 1/8. 
Burmistrz Robert Lewandowski odniósł się do wypowiedzi radnego 
Andrzejewskiego i radnego Kalinki. Fundusz sołecki jest inicjatywą oddolną i nikt 
mieszkańców nie zmuszał, na co chcą wydać pieniądze. Mieszkańcy uznali, że to 
jest najważniejsza potrzeba, dlatego fundusz przeznaczyli na taki, a nie inny cel. 
Podobnie zrobiło kilka sołectw w naszej gminie, które środki z funduszu sołeckiego 
przeznaczyły na projekty świetlic. Należy pamiętać, dodał p. Burmistrz, że fundusz 
sołecki to są pieniądze gminne. Kontynuując temat p. Burmistrz powiedział, że na 
dziś została stworzona możliwość, aby zrobić projekt świetlicy. Następnie p. 
Burmistrz udzielił odpowiedzi dla radnego Kraszewskiego. Tym postępowaniem 



wykazujemy konsekwencje w swoim działaniu, ponieważ polityka gminy jest taka, 
aby wybudować lub zmodernizować świetlicę w każdej miejscowości, do szczęścia 
brakuje kilka świetlic, dodał p. Burmistrz. Nie mamy w polityce gminnej budowania 
boisk wielofunkcyjnych, w każdej miejscowości i to jest ta konsekwencja.   
Radny Karol Kalinka powiedział, ze on nie neguje projektu budowy świetlicy i 
również radny Andrzejewski. Radny powiedział, że zdziwiła jego wypowiedź p. 
Sołtys, która powiedziała, że mieszkańcy z własnych pieniędzy utrzymują czystość i 
estetykę swojej miejscowości, a środki z funduszu przeznaczają na plany. Może 
należy przeznaczyć budżet obywatelski na oddłużenie szpitala powiatowego, 
zakończył radny Kalinka.  
Sołtys z Korzeńska powiedział, jeżeli mieszkańcy uważają, że należy zrobić 
świetlicę to jest postawienie kropki nad „i”, że świetlica zostanie wybudowana. O 
potrzebie budowy świetlicy jest niepotrzebną dyskusją, dodał p. Sołtys, a dyskutować 
należy o kosztach, czy wybudować za 600 tys. zł, a może za 300 tys. zł. Węglewo 
jest jedną z ostatnich miejscowości, które takiego obiektu nie ma. Na zakończenie p. 
Sołtys powiedział, że Korzeńsko jest dużą miejscowości, która ma wiele potrzeb i 
środki z funduszu sołeckiego wydaje na ważne cele.   
Radny Leszek Kraszewski powiedział, że nie mówił, iż świetlicy w Węglewie ma nie 
być. 
Burmistrz Robert Lewandowski odniósł się do słów radnego Kraszewskiego, że 
mówił o konsekwencji i On do tych słów się odniósł. 
Radny Leszek Kraszewski powiedział, że mówił o kosztach, które były zasadnicze. 
Następnie Radny nawiązał do temat placu zabaw i naprawy sprzętów, które na nim 
są. Przed zebraniem w Żmigródku otrzymał odpowiedź na temat placu zabaw, iż 
elementy uszkodzone do zabawy zostaną naprawione do końca marca.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił radnemu uwagę, że ten temat może 
poruszyć w wolnych wnioskach ( sprawach różnych).  
Radny Leszek Kraszewski powiedział, że problem z placem zabaw zgłaszał we 
wrześniu na sesji, wcześnie do urzędu. Do dnia dzisiejszego nic nie zostało zrobione, 
a p. Burmistrz jest również, gospodarzem Żmigródka. 
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, że zapomniał o kosztach.  Kontynuując 
temat p. Burmistrz powiedział, że świetlice przeważnie są budowane, że środków 
zewnętrznych, a dofinansowanie na tego typu inwestycje wynoszą ok.64%.Pan 
Burmistrz powiedział, że pojadą i sprawdzą, jak wygląda świetlica w Białym Kale, 
ponieważ jesteśmy otwarci na inne możliwości.  Następnie p. Burmistrz odniósł się 
do słów radnego Kraszewskiego, co jest robione i nierobione w Żmigródku. Burmistrz 
poinformował, że brał udział w zebraniu z mieszkańcami w Żmigródku już po raz 
czwarty lub piąty w ciągu ostatnich dwóch lat. W zebraniu uczestniczyło ok. 
dwudziestu osób i to pokazało, jak wielka była potrzeba zebrania. Pani Sołtys była w 
niezręcznej sytuacji i chciała zorganizować zebranie w moim mniemaniu, dodał 
burmistrz, dla świętego spokoju. Kontynuując temat p. Burmistrz powiedział, że na 
zebranie przyjechał przygotowany i odpowiadał na wszystkie pytania. Zostały 
postawione dwa wnioski o drogę i poruszono kwestię budowy chodnika. Mieszkańcy 
otrzymali satysfakcjonującą odpowiedź, że droga zostanie wybudowana do końca 
roku, a chodnik do końca 2018 r.. Przeglądy placów zabaw i rekreacyjnych zostały 
wykonane. W okresie wiosennym, a w pierwszej kolejności plac w Żmigródku, będą 
usuwane wszystkie usterki i to, co będzie trzeba zostanie wymienione. Proszę dać 
czas, ponieważ w okresie zimowym dzieci nie korzystają z placów zabaw. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla p. Sołtys za zorganizowanie 
zebrania wiejskiego zgodnie z wnioskiem radnego Kraszewskiego. 



Radny Leszek Kraszewski powiedział, że godz.17 w piątek była idealną porą na 
zorganizowanie zebrania. Na zebraniu zostało poruszonych wiele tematów i nie 
zawsze w tonie, jaki p. Burmistrz by sobie życzył.   
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za” 
             1 głosem „przeciw” 
             1 głosem „wstrzymującym” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.127.2016 
 

Projekt uchwały nr 6 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla działki 66/2 AM-1 obręb Węglewo.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za” 
             1 głosem „przeciw” 
             1 głosem „wstrzymującym” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.128.2016 
 

Projekt uchwały nr 7 w sprawie przyznania dotacji na roboty budowlane  przy 
zabytkach  wpisanych do rejestru zabytków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Patryk Andrzejewski zaapelował do Sołtysów, aby przypominali dla księży, 
że muszą składać wnioski, aby pozyskać środki na remonty kościołów. 
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za” 
             0 głosów „przeciw” 
             2 głosy „wstrzymujące” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.129.2016 
 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie przyjęcia Programu „Żmigrodzka Rodzina Na 
5+”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.130.2016 
 

Projekt uchwały nr 9 w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w 
Żmigrodzie i nadania jej Statutu.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Pani Wioletta Owczarek pracownik urzędu ( przygotowała projekt uchwały) 
zwróciła się do Radnych o wprowadzenie autopoprawki w § 26 ust 6 po słowie 
„Rada” dodać „stwierdza o ” oraz zmianę numeru porządkowego rozdziałów z VI na 
VII jest to ostatni rozdział statutu. 



Radny Patryk Andrzejewski powiedział, że cieszy się, iż jest nowy Statut 
Młodzieżowej Rady Miejskiej. Na zakończenie Radny Andrzejewski powiedział, że 
jest za wygospodarowaniem środków na Młodzieżowy Budżet Obywatelski na rok 
2017. 
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie autopoprawki 
wniesione przez pracownika, który przygotował projekt uchwały: 
1) w § 26 ust 6 po słowie „Rada” dodać „stwierdza o ”  
2) zmianę numeru porządkowego rozdziałów z VI na VII  
Radni 15 głosami „za” przyjęli autopoprawki  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.131.2016 
 

Projekt uchwały nr 10 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Żmigród w roku 2016. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.132.2016 
 

Projekt uchwały nr 11 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania 
dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy 
Żmigród realizowanego przez Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej w 
Żmigrodzie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.133.2016 
 

Projekt uchwały nr 12 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania 
dotychczasowych taryf dla zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Żmigród realizowanego przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej 
„Dolina Baryczy” sp. z o.o. z siedzibą w Miliczu.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” 
             0 głosów „przeciw” 
             3 głosy „wstrzymujące” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.134.2016 
 

Projekt uchwały nr 13 w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Żmigrodzie do załatwiania indywidualnych spraw z 
zakresu administracji publicznej. 



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Karol Kalinka przypomniał, już raz gmina podjęła podobną uchwałę. 
Wojewoda w Rozporządzeniu Nadzorczym, a następnie Sąd Administracyjny uchylił 
uchwałę, ponieważ takie upoważnienie do przetwarzania danych osobowych jest 
niezgodne z prawem. W tej uchwale znalazła się podobna podstawa prawna i to 
wskazuje, że też jest niezgodna z prawem, i prawdopodobnie zostanie uchylona. 
Radny zaapelował do radnych, aby głosowali przeciw tej uchwale, ponieważ zawiera 
postanowienia niezgodne z prawem, ponieważ te kompetencja posiada tylko 
burmistrz. 
Pan Wiesław Kras kierownik Ref. ROŚ poinformował, że podobną uchwałę podjęły 
inne gminy tj. Gmina Lubin. Gmina Lubin przeszła całą ścieżkę prawną. Oparło się aż 
o orzecznictwo Naczelny Sąd Administracyjny (NSA). NSA uchylił stanowisko 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego do ponownego rozpatrzenia i uchwała Rady 
Miejskiej w Lublinie jest uchwałą zgodną z prawem. Następnie p. Kierownik odczytał 
fragment orzecznictwo NSA ( kserokopia pisma stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
Radny Karol Kalinka podziękował dla kierownika za odczytanie fragmentu 
orzecznictwa. Radny przypomniał, że uchwała nie została zaskarżona w całości, ale 
w części. Kontynuując temat p. Radny powiedział, ze chodzi o podstawę prawną, 
która została zaskarżona i uchylona. 
Pan Wiesław Kras kierownik ref. ROŚ poinformował, że Rada Miejska we 
Wrocławiu podjęła taką samą uchwałę jak Rada Miejska w Żmigrodzie i nie została 
uchylona, i miała tą samą podstawę prawną. Podstawa prawna, na podstawie, której 
został przygotowany projekt uchwały, to tą podstawę prawną podtrzymał NSA, którą 
zastosował Lublin. Na zakończenie p. Kierownik powiedział, że należy spróbować 
skoro uchwały z innych gmin przechodzą. 
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za” 
             1 głos „przeciw” 
             1 głos „wstrzymujący” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.135.2016 
 

Projekt uchwały nr 14 w sprawie powierzenia Miejskiemu Zakładowi 
Gospodarki Komunalnej w Żmigrodzie obowiązkowego zadania własnego 
gminy utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Żmigród.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Pan Wiesław Kras kierownik ref. Roś poinformował, że zgłasza autopoprawkę w § 
1 ust.2 po słowie „upoważnić” zapisać „Dyrektora Miejskiego Zakładu Gospodarki 
Komunalnej”, a wykreślić „Zakład”. 
Radny Karol Kalinka powiedział, że ma uwagi do projektu uchwały. Zgodnie z 
projektem powierzenie obowiązkowych zadań gminy w zakresie utrzymywania 
czystości i porządku dla MZGK, jak p. Burmistrz wyobraża sobie, że zakład będzie 
wykonywał zadania zapisane w projekcie uchwał, radny dodał, że w obecnym 
kształcę zakład nie ma możliwości wykonywania tych zadań z uwagi na środki 
przekazane na te zadania. 
Pan Wiesław Kras kierownik ref. ROŚ wyjaśnił, że MZGK już to robi, a uchwała ta 
tylko to reguluje. Na podstawie tej ustawy zakłady komunalne mogą to robić. Można 
było to zrobić zmianą statutu lub podjęciem uchwały o powierzeniu. 



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie autopoprawkę 
wnioskowaną przez Kierownika Ref.Roś  
Autopoprawka w § 1 ust.2 po słowie „upoważnić” zapisać „Dyrektora Miejskiego 
Zakładu Gospodarki Komunalnej”, a wykreślić „Zakład” została przyjęta 15 głosami 
„za”. 
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za” 
             1 głos „przeciw” 
             1 głos „wstrzymujący” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.136.2016 
 

Projekt uchwały nr 15 w sprawie przystąpienia do uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla działki 119 AM-4 obręb Barkowo. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVII.137.2016 
 Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad informacji i sprawozdań. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił Przewodniczących komisji Rady 
Miejskiej w Żmigrodzie o złożenie sprawozdań z pracy komisji za rok 2015.   
Radny Leszek Kraszewski Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony 
Środowiska i Planowania Przestrzennego  
( sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
Radny Rafał Zagórski Przewodniczący Komisji Socjalnej, Zdrowia, Oświaty, 
Kultury, Kultury Fizycznej i Bezpieczeństwa Publicznego  
( sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
Radny Dariusz Gierus Przewodniczący Komisji Przemysłu Handlu i Rozwoju 
Gospodarczego  
( sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
Radna Bożena Żołnierowicz Przewodniczaca Komisji Rewizyjnej  
( sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 
Radna Joanna Kantor Przewodniczaca Komisji budżetu i Finansów  
( sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował wszystkim Przewodniczącym 
komisja za złożone sprawozdania  
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy złożył informację z podjętych 
zarządzeń za okres od 10.02.2016 r. do 31.03.2016 r.. Podjętych zostało 14 
zarządzeń. 
1) dwa zarządzenia w sprawie przeniesieni wydatków między rozdziałami i 

paragrafami w budżecie Gminy Żmigród na 2016 rok, 
2) w sprawie przeniesienia za wynagrodzeniem własności gruntu położonego w 

obrębie Żmigrodu działka nr 73/1 o pow. 26 m2 własność Gminy Żmigród na rzecz 
właścicieli Jarosława i Stefanii Szukalskich, 

3) dwa zarządzenia w sprawie oddania w dzierżawę w trybie bezprzetargowym; 

 działkę nr 360/79 o pow. 74 m2 położoną w obrębie Dębno na rzecz 
Przemysława i Magdaleny Wrońskich, 



 działkę nr 5/2 o pow. 1.2673 ha m2 położoną w obrębie Żmigrodu na rzecz 
Sławomira Sobkowiaka, 

4) w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomość stanowiącą 
własność Gminy Żmigród położoną w obrębie Chodlewa działka nr 359/2 o 
pow.166m3 i działka nr 397/1 o pow. 168 m2 na rzecz właściciela przyległej 
nieruchomości, celem poprawienia warunków jej zagospodarowania, 

5) w sprawie rezygnacji z przysługującego Gminie Żmigród prawa pierwokupu 
własności nieruchomości działki nr 18/15 obręb Dębno o pow.0.1634 ha, 

6) w sprawie wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, jako jednostki do 
realizacji zadań wynikających z ustawy i pomocy państwa w wychowaniu dzieci, 

7) w sprawie zmiany zarządzenia dotyczącego ustalenia Regulaminu 
Organizacyjnego Urzędu Miejskiego w Żmigrodzie, 

8) w sprawie powierzenia pełnienia obowiązków Dyrektora Publicznego Przedszkola 
w Żmigrodzie Pani Mireli Skaczyło od dnia 1 marca 2016 r. do dnia 31 maja 2016 
r.    

9) w sprawie upoważnienia p. Mireli Skaczyło pełniącej obowiązki Dyrektora 
Publicznego Przedszkola w Żmigrodzie do dokonywania czynności prawnych 
związanych z prowadzeniem działalności opiekuńczo-wychowawczych w 
granicach zwykłego zarządu   

10) w sprawie przyjęcia „Planu rozwoju sieci dróg gminnych na terenach wiejskich w 
Gminie Żmigród na lata 2016-2020”, 

11) w sprawie upoważnienia p. Katarzyny Kędzierskiej inspektora ds. ewidencji 
ludności i dowodów osobistych do załatwiania w imieniu Burmistrza spraw z 
zakresu administracji publicznej,  

12) w sprawie przedłożenia projektów uchwał dla Rady Miejskiej w Żmigrodzie na 
sesję. 

Inne informacje: 
drogi powiatowe  
Burmistrz Robert Lewandowski złożył podziękowania dla wszystkich radnych, a 
szczególnie radnych Gminy Żmigród: Pawła Olesia, Małgorzat Matusia i Damiana 
Sułkowskiego, którzy głosowali na ostatniej sesji Rady Powiatu za zmianami w 
budżecie, gdzie zostały wprowadzone zadania -modernizacja dwóch ważnych 
odcinków dróg: 
Kędzie –Barkowo ok.500 m 
od drogi wojewódzkiej do Nowych Domów. 
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował o możliwości złożenia przez Powiat 
na pozyskanie środków unijnych, wniosku na drogi prowadzące do węzłów z drogami 
ekspresowymi lub autostradami. Na naszym terenie jedna droga, która spełnia takie 
wymogi to droga z węzła w Korzeńsku do Laskowa tj. 6 km drogi z jednostronnym 
chodnikiem w Laskowej i Korzeńsku. Termin składania wniosków jest za ok. dwa 
miesiące. Jeżeli uda się pozyskać środki tj. ok.85% dotacji to Gmina Żmigród dołoży 
się do udziału własnego.  
środki zewnętrzne 
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że urząd pracuje na procedurami 
składania wniosków o pozyskanie środków zewnętrznych. Zostało złożonych sześć 
wniosków na drogi. Kontynuując temat p. Burmistrz powiedział, że wielokrotnie się na 
temat inwestycji wypowiadał, że będą realizowane, jeżeli zostaną pozyskane środki 
zewnętrzne i taką inwestycją jest rynek. Modernizacja rynku jest szacowana na 
ponad dwa miliony złotych i gmina walczy o 85% dotacji. Burmistrz poinformował, że 
gmina przygotowuje się do wielu inwestycji, na które w najbliższych miesiącach będą 



ogłaszane nabory tj.; modernizacja przedszkola, centrum przesiadkowe ( wniosek 
będzie składany wspólnie z PKP). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrza za złożone 
sprawozdanie.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Interpelacji i zapytań.  
Radny Rafał Zagórski powiedział, że chce się odnieść do tego, co została 
powieszone w sali. Radny zwrócił się do p. Brodali, czy naprawdę nie ma, co robić i 
nudzi się na emeryturze. Nawoływałeś ludzi, a zostałeś z tym sam, dodał Radny 
Zagórski. Kontynuując temat p. Radny powiedział, że może powiesić baner „oddaj 
pieniądze, bo brałeś więcej, kiedy byłeś kierownikiem w Prusicach, bo twój 
poprzednik miał mniej.  Radny zwrócił się do p. Brodali, aby przedstawił nakaz wyrok, 
który będzie mówił o tym, że mam oddać to oddam. Radny Zagórski zwrócił się do p. 
Starosty, kiedy Pan został Starostą byłem zadowolony, że sport w Żmigrodzie będzie 
mógł liczyć na wsparcie ze strony Starostwa. W tamtym roku dziękowałem Panu za 
wsparcie Klubu PIAST w tym roku są to ochłapy 1000 złotych dla dzieci na obóz. 
Drużyny w naszym powiecie dostały po 4 tys. zł, a dla Żmigrodu tylko tysiąc złotych.  
Klub PIAST, jako jedyny promuje powiat trzebnicki. Radny Zagórski powiedział, że 
słowo dziękuje przechodzi mu z bólem przez usta i niech p. Starosta się nie zdziwi, 
kiedy ludzie będą się pytać, dlaczego Pan nas tak potraktował. 
Radny Karol Kalinka zapytał: 

 dlaczego sesja w dniu dzisiejszym nie jest nagrywana czy wystąpił problem 
techniczny? 

 w protokole z poprzedniej sesji jest zapisane, że prosiłem o przekazanie do 
wiadomości radnych ustaleń dotyczących planowanej podwyżki ścieków 
dowożonych. W dniu wczorajszym na komisji dowiedzieliśmy się, że podwyżki nie 
będzie. Dlaczego Radni mimo mojego wniosku takiej informacji nie otrzymali?  

 w sprawie wniosków pokontrolnych RIO, dotyczących Zespołu Placówek Kultury. 
ZPK nie przedłożył dla kontrolujących z RIO ksiąg rachunkowych. Jakie zostały w 
podjęte w tej kwestii działania? 

Burmistrz Robert Lewandowski udzielił odpowiedzi dla Radnego Kalinki: 

 sesja jest nagrywana zgodnie ze statutem na taśmie, którą przechowuje się do 
czasu przyjęcia protokołu.  

Radny Karol Kalinka zapytał o nagranie wideo. 
Burmistrz Robert Lewandowski odpowiedział, że nie muszą być. 
Cena za ścieki dowożone: 
Burmistrz przeprosił, że informacja nie dotarła do radnych. Wczoraj na komisji radni 
zostali poinformowani, że jest to umowa cywilno prawna ze spółką, która realizuje 
zadanie, a odbiorcami. Cena została ustalona na 10,90 zł brutto. 
Kontrola RIO 
Dyrektor ZPK dostał karę dyscyplinarną. Natomiast Dyrektor ZPK wyciągnął 
konsekwencje w stosunku do swoich pracowników. Główna księgowa została 
zwolniona dyscyplinarnie, która odpowiadała za kwestie, dotyczące zakresu kontroli 
RIO. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przed oddaniem głosu dla p. Brodali 
powiedział, aby p. Brodala w swoim wystąpieniu zawarł pytania i wnioski, ponieważ 
głos zostanie udzielony tylko raz. 
Pan Jarosław Brodala mieszkaniec zapytał, czy kiedy padną pod jego adresem 
pytania, czy będzie miał prawo się odnieść.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że tak.  



Pan Jarosław Brodala mieszkaniec zwrócił się do Radnego Zagórskiego, że nie 
jest osobą publiczną i proszę zadawać pytania tylko do burmistrza, a nie do p. 
Brodali. To, co ja robię na emeryturze nie powinno Pana interesować. Następnie p. 
Brodala nawiązał do swoich poborów, kiedy pracował w zakładzie gospodarki 
komunalnej w Prusicach powiedział, że radny Zagórski opowiada głupoty. 
Pan Brodala zwrócił się do p. Burmistrza, że cieszy się z tego, że Państwo przyznali 
się do błędów, które popełnili. Pismo-odpowiedź odnośnie zarzutów RIO, które 
zostało napisane przez Państwo jest tego dowodem np. przetargi były źle 
organizowane. Pan Brodala powiedział, że odsyła wszystkich zainteresowanych do 
tych pism. Następnie p. Brodala odniósł się do ostatnie sesji, na które był poruszony 
temat kontroli RIO i wyników pokontrolnych, i Burmistrz do niczego się nie 
przyznawał tj. do przetargów, do sprzedaży mieszkań poza kontrolą jakąkolwiek, nie 
była kontrolowana ustawa o bonifikacie dotycząca sprzedaży mieszkań. Kontynuując 
temat p. Brodala powiedział, że RIO jednoznacznie napisało, że mają Państwo 
dostosować uchwałę z 2011 roku dotycząca diet radnych.  Pan Brodala powiedział, 
że radni, burmistrz i urzędnicy pobierają od pięciu lat zawyżone pensje. Wojewoda 
Dolnośląski w 2011 roku przeprowadził postępowanie nadzorcze, które nic nie 
wykazało i tak miało być, bo rządziła wtedy Platforma i PSL, a wicewojewodą był p. 
Średniawski. Pan przewodniczący rady bierze miesięcznie 3700 zł, a winien brać 
2400 zł o 1300 zł za dużo, powiedział p. Brodala. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przerwał wypowiedzi p. Brodali wyjaśniając, 
że p. Brodala wprowadza w błąd opinię publiczną i proszę się liczyć z tym, co Pan 
mówi. Następie Przewodniczący rady poinformował, jakiej wysokości pobiera dietę 
miesięczną, a wiec 1987 zł, przewodniczący komisji 1292 zł, jeżeli jest członkiem 
komisji rewizyjnej i z terenu wiejskiego, a najniższa dieta to radny 795 zł. To są diety, 
które obowiązują, jeżeli radny nie uczestniczy sesji lub komisji to ma potrącone 25% 
diety. Na zakończenie p. Przewodniczący powiedział, że to jest prawda i poprosił p. 
Brodalę o nie wprowadzanie opinii publicznej w błąd.     
Pan Jarosław Brodala mieszkaniec powiedział, jeżeli faktycznie tak jest to 
przeprasza i ma złe informacje. Następnie p. Brodala zacytował fragment pisma RIO, 
że burmistrz bierze 430 zł za dużo miesięcznie, z-ca burmistrza bierze 1200 zł 
miesięcznie za dużo, p. Skarbnik i p. Sekretarz biorą 1200 zł miesięcznie za dużo. 
Pan Brodala w sprawie radnych powiedział, że przeprasza, ale takie informacje 
otrzymał z RIO.    
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do p. Brodali, żeby fałszywe 
informacje w sprawie diet radnych, które umieszczał na portalach społecznościach, 
aby zmienił.   
Pan Jarosław Brodala mieszkaniec ponownie poruszył temat diet radnych, że i tak 
pobierają zawyżone diety z tego, co napisało RIO. Kontynuując temat p. Brodala 
powiedział, że p. Burmistrz powinien zweryfikować stawkę oraz radni i dostosować 
uchwałę do obowiązującego stanu, czyli 50% półtorakrotności kwoty bazowej, a nie 
75%.  
Następnie p. Brodala skierował do p. Burmistrz pytania: 
1) czy prawdą jest, że nie wystąpił Pan do gminy Prusice o zwrot kosztów dojazdu 

dzieci do szkół z 19 miejscowości w tym roku, a w tamtym roku z 17 miejscowości, 
czy złożył Pan wniosek do gminy Prusice o zwrot części kosztów dowozu dzieci do 
szkół. W tym roku gmina zapłaciła 943 tys. zł za dowozy dzieci do szkół, ( 18 
miejscowości z poza terenu gminy Żmigród). Gmina ma obowiązek dowozić dzieci 
z terenu własnej gminy, a jeżeli dowozi z terenu innej gminy to ma obowiązek 
wystąpić z wnioskiem o dofinansowanie części kosztów. W tamtym roku gmina za 



dowóz dzieci do szkoły zapłaciła 644 tys. zł, a w tym roku 943 tys. zł to jest o 50% 
więcej, czy to się kalkuluje. 

2) Karta Rodzina 5+. Pan Brodala zarzucił p. Burmistrzowi, że przy opracowaniu 
karty poszedł po najmniejszej linii oporu. Kontynuując temat p. Brodala powiedział, 
że biedniejsze gminy opracowały kartę bardziej bogatą. Nie tylko basen 50%, 
lodowisko, kino, ale dopłatę do wody, ścieków, ponieważ są tak biedne rodziny, że 
lepiej zaproponować bułkę niż basen. Wypowiedz spisana z nagrania Panie 
burmistrzu czy jest taka możliwość, aby do programu dopisać pewne rzeczy, które 
są fajne, bo rodzina 9 osobowa, która dostanie dopłatę w wysokości 50% do wody 
i ścieków, a jesteśmy w stanie to zrobić, bo to gmina może zrobić to zróbmy to.” 
Oczekiwałem czegoś więcej, dodał p. Brodala. 

3) Co stało się z kamerzystą? Mieszkańcy oglądali nagrania z sesji nazywając to 
kabarecikiem i wiedzieli, co, o kim mają myśleć.   

4) Temat śmieci. Ile gmina Żmigród zbiera od ludzi śmieci za ustaloną cenę, ile 
płacimy firmie, która wywozi śmieci, ile płacimy za same śmieci, koszty obsługi.  
Następnie p. Brodala poinformował o swoich wyliczeniach;   
Gmina zbiera od ludzi śmieci za ustaloną cenę w wysokości od 220 do 270 tys. z ł 
firmie, która wywozi śmieci płacimy 62 tys. zł,  
płacimy za same śmieci 75-80 tys. zł 
obsługa 100 tys. zł. 
czy prawda jest, że 100 tys. zł płacimy za obsługę? 

5) Morzęcino. W miejscowości jest droga powiatowa i ktoś ustawia jednemu z 
mieszkańców znaki zakazu parkowania.  Czy gmina na tą okoliczność wykonała 
projekt organizacji ruchu, czy projekt został zatwierdzony przez Powiatową 
Komisję Bezpieczeństwa? 

Burmistrz Robert Lewandowski udzielił odpowiedzi na zapytania wniesione przez 
p. Brodalę  
droga w Morzęcinie 
wypowiedź spisana z nagrania „Pan jak zwykle, to jest najgorsze w Pana postawie, 
charakterze, że Pan miesza fakty, dodaje insynuuje zaokrągla w tą stronę, w którą 
Panu pasuje.  Do kłamstwa dojdę na końcu, bo to jest rzecz poważniejsza, która 
może dla Pana w przyszłości pozostać z konsekwencjami prawnymi , bo chyba 
cierpliwość wielu osób się skończyła”. W Morzęcinie nie ma problemu na drodze 
powiatowej, ale problem jest na drodze gminnej, gdzie jeden z mieszkańców łamie 
prawo, a tym samym robi problemy dla mieszkańców w sprawie korzystania z drogi 
rolnej. Do respektowania prawa jest Policja i to robi.  
kontrola RIO 
Każda kontrola, a szczególnie kontrole, które są, co cztery lata w jednostkach 
samorządu terytorialnego przy tak wielkiej ilości spraw w wielu kwestiach występują 
jakieś niedociągnięcia. U nas były niedociągnięcia, a nie łamania prawa, dodał p. 
Burmistrz. Z zaleceniami, które wskazało RIO, albo się zgadzamy lub nie. W 
składanych wyjaśnieniach pisaliśmy, że będziemy stosować się do wskazań. 
Kontynuując temat p. Burmistrz zwrócił się do p. Brodali wypowiedź spisana z 
nagrania „insynuuje, co do nieruchomości, gdzie Pan wyczytał, że burmistrz komuś 
57 tys. zł, gdzieś za dużo policzył, albo za mało.  I tutaj zmierzam do tego 
zastanawiam się czy nie spotkamy się w sądzie, bo Pan napisał na portalu 
społecznościowym, ze burmistrz jakimś swoim kolesiom, mniej więcej cytuje, umarza 
czy sprzedaje za 100% upustu nieruchomości itd. Niech Pan waży takie komentarza i 
stwierdzenia na przyszłość, bo to jest stek kłamstw”. W sprawie nieruchomości 
chodziło o to, czy koszt wyceny wliczać w cenę nieruchomości, czy mieszkaniec, 



który chce kupić wpłaca tę kwotę oddzielnie. W sprawie dróg p. Burmistrz powiedział, 
że było robione zgodnie z prawem, zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych, 
co daje możliwość zlecania z wolnej ręki w szczególnych i uzasadnionych 
przypadkach zadań, które bronią się tym, że powinny być robione przez jednego 
wykonawcę, a efektem tego są drogi w Żmigrodzie. Pan burmistrz zwrócił się do p. 
Brodali, aby porównał Żmigród z innymi miastami, gdzie była wykonywana 
kanalizacja i jakie my mamy drogi w mieście. 
Pan Burmistrz poinformował, że p. Sekretarz odpowie w kwestii wynagrodzeń.  Na 
zakończenie p. Burmistrz zwrócił się do p.Brodali, żeby pokazał, na jakiej podstawie 
radni i osoby z urzędu powinny zwrócić jakieś pieniądze, na jakiej podstawie, czy 
Pan ma jakieś decyzje. wypowiedz spisana z nagrania „insynuuje Pan, że Wojewoda 
w 2011r. Pan nawet nie wie Pana kolega Robert Korytkowski zgłaszał skargę na 
działania, a to było w tamtym roku, czyli w 2015. Wojewoda, po naszym zapytaniu 
stwierdził jeszcze raz, że uchwała odrzucająca skargę Pana Korytkowskiego była 
podjęta bez naruszenia prawa. Pan Przewodniczący przekazywał wszystkie 
informacje, na jakiej podstawie liczymy mieszkańców. Jeszcze inny Pana kolego 
Henryk Bagiński, który był radnym napisał na swoim portalu, że powinien zwrócić 9 
tys. zł, to nich Pan się zapyta, dlaczego nie zwróci ma podstawę to niech zwróci i 
zrobi pierwszy gest, bo nie ma podstawy proszę Państwa. Jeżeli będziemy mieli 
podstawę to nie wiem, czy będzie konieczność zwracania. Na dzisiaj nie ma żadnego 
prawnego dokumentu na to, a Pan łatwo rzuca i pozaokrąglał sobie gratuluję 
matematyki”. 
dowozy i dopłaty 
Zwrócił się do p. Brodali, aby w sprawie dowozu i kosztów odpadów złożył zapytania 
na piśmie i odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  
wypowiedź spisana z nagrania  
„Pan insynuuje, że wozimy z terenów innych gmin to Pan nie wie, które miejscowości 
są w gminie Prusice, a dowozimy też z Wińska. Dowozimy dla tego, ponieważ widać, 
że nasza Szkoła Dwujęzyczna jest na takim poziomie i Jana Pawła II, że z sąsiednich 
gmin młodzież chce uczyć się u nas i dostajemy za to subwencję. To, że Pan sobie 
policzył, że 300 tys. zł to nie wynika z tego, że dowozimy z innych miejsc tylko, co 
roku jest różna siatka połączeń i różne są ceny, ponieważ co roku jest przetarg na 
dowozy. Niech Pan nie wymaga, że dostanie Pan odpowiedź, co do śmieci i 
dowozów, proszę zadać pytania na piśmie. Skąd przyszło Panu do głowy, że w 
najbliższym czasie będziemy procedować nad podwyżką za odpady, bo jakby się 
Pan wgłębił w kwestie odpadów, to nie jest taryfa za wodę i ścieki, i nie jest 
uchwalana na rok, bo jest do odwołania. Na dzień dzisiejszy mam informacje, bo 
nadzorujemy i kontrolujemy, że nie powinniśmy, jeżeli ta tendencja się utrzyma 
dopłacać do odpadów. Bardzo realne jest, że ta stawka pozostanie, ponieważ w 
naszej gminie mamy najtańsze odpady ze wszystkich gmin w powiecie. Ukochane 
Prusice Pana mają 12,80 zł, a my 10,50 zł, Oborniki ponad 15 zł, Trzebnica 11,50 lub 
12,50 zł. Cieszę się, że mamy najniższą stawkę za odpady”. 
nagrywanie sesji  
wypowiedź spisana z nagrania  
„..jak Pan nazywa sesje kabarecikiem do gratuluje Panu spostrzeżeń, a Pan jest 
głównym aktorem tego kabaretu ostatnio”.  
Program 5+ 
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił, że w uchwale została zainicjonowana karta 
5+ i pokazano pierwsze możliwości, które daje wprowadzenie tej karty. Ponadto 
zostanie prowadzona szeroka kampania promocyjna, aby wszystkie podmioty 



publiczne jak i nie publiczne dołączyły do grona, które będą mogły oferować zniżki 
dla rodzin wielodzietnych. Burmistrz powiedział, że ma nadzieję, że do tego dojdzie, 
ponieważ na komisji Radny Zagórski powiedział, że przy Klubie PIAST jest Klub 
Biznesmeni Piasta i biznesmeni mogą być zainteresowani pomocą takim rodziną i 
jesteśmy na dobrej drodze, aby rozszerzyć katalog działań. Burmistrz Robert 
Lewandowski odniósł się do tematu biletów na basen, które swego czasu poruszał p. 
Brodala zostało doprowadzone, iż karta będzie dawała możliwość korzystania z 
basenu dla rodzin wielodzietnych, czyli 50% zniżki.  
wypowiedź spisana z nagrania 
„…Radny Zagórski powiedział o Prusicach, Pan wielu miejscach pracował i we 
wszystkich miejscach nie pracował Pan długo oprócz kariery w wojskowości, bo Pan 
z tego stanowiska przeszedł na emeryturę. Jedną firmę doprowadził Pan do 
bankructwa w innej gminie i tego mieszkańcy tej gminy długo nie wybaczą, bo wiem, 
że pamiętają”. 
Pani Joanna Monastyrska Sekretarz Gminy  
kontrola RIO wynagrodzenie 
Pani Sekretarz odczytał fragment protokołu kontroli RIO, w którym wykazano, że 
obok obowiązków i zadań zrealizowanych prawidłowo, wystąpiły nieprawidłowości i 
uchybienia w zakresie wskazanych zagadnień ( pismo RIO z 19.01.2016 r.) . Do 
każdego z zagadnień wskazanych przez RIO urząd się ustosunkował. Wśród 
zagadnień wskazanych przez RIO był temat wynagrodzeń. Urząd w tej kwestii 
udzielił wyjaśnień dla RIO tj.: jak wygląda liczba mieszkańców w naszej gminie i 
podtrzymujemy swoje stanowisko. Pismo do RIO zostało wysłane 19.02.2016 r.. Do 
dnia dzisiejszego RIO nie odniosło się do naszych wyjaśnień i uznajemy, że RIO 
przyjęło nasze wyjaśnienia. Na dzień dzisiejszy taki jest stan prawny. Kontynuując 
temat p. Sekretarz poinformowała, że Urząd zwrócił się do Nadzoru Wojewody z 
zapytaniem w trybie udzielenia informacji publicznej, jak wyglądało procedowanie 
naszej uchwały. Pan Wojewoda odpowiedział, że wobec uchwały Rady Miejskiej w 
Żmigrodzie nr 007.III.11.2014 z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie wynagrodzenia 
Burmistrza Gminy Żmigród było prowadzone postępowanie nadzorcze w wyniku, 
czego ustalono, że uchwała nie narusza przepisów prawa. Pani Sekretarz 
poinformowała, że przygotowała kopię tego pisma dla p. Brodali, być może ten 
dokument znajdzie się na stronie prowadzonej przez p. Brodale, dodał p. Sekretarz. 
Kontynuując temat p. Sekretarz odczytało opinię prawną RIO, w której wskazano, że 
trudno jest jednoznacznie ustalić, co powinno być źródłem danych o liczbie 
mieszkańców w odniesieniu do diet radnych i wynagrodzeń samorządowych. Pani 
Sekretarz poprosiła o uwzględnienie faktów i ich przyjęcie, o których poinformowała. 
Pani Sekretarz poinformowała, że jej osoba również znalazła się na liście osób 
otrzymujących wynagrodzenie za wysokie w stosunku do liczby mieszkańców, ale 
jest wynagrodzenie jest liczone zupełnie inaczej. Dziwi się, dodał p. Sekretarz, że p. 
Brodala tego nie sprawdził, a tym samum umniejsza to merytorycznej wartości temu, 
co Pan mówi. Na zakończenie p. Sekretarz zwróciła się do p. Brodali, jeżeli uważa, 
że sekretarz zarabia zbyt dużo, to niech zgłosi to odpowiednim organom, a nie 
nadużywał takich miejsc jak to dzisiejsze.    
Radny Rafał Zagórski przeprosił za emocje, ale nieraz ciężko się powstrzymać. 
Radny zwrócił się do p. Brodali, że nie mogą wygrać i w czasie kadencji robią 
wszystko, aby ośmieszyć samorządowców, Ja na to nie pozwolę. Zgodnie z prawem 
tak, ale nie tak jak jest to robione, zakończył radny Zagórski.   
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego odniósł się do Statutu 
Gminy Żmigród § 36 czy w punkcie interpelacji i zapytania radnych mogą zadawać 



pytania mieszkańcy, czy mieszkańcy mogą zabierać głos dopiero w punkcie wolne 
wnioski, informacji, zapytania. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że p. Brodala został wywołany w 
punkcie interpelacji i zapytania przez Radnego Zagórskiego, który swoje kwestii 
powinien wygłosić w punkcie wolne wnioski.   
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego skierował zapytanie w 
sprawie uchwały dotyczącej dopłaty do ścieków, czy uchwała z tamtego roku 
obowiązuje. 
Pan Wiesław Kras kierownik ref. Roś potwierdził, że uchwała obowiązuje i dopłata 
do ścieków będzie. 
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego w sprawie przyjętej 
uchwały powierzające zadania dotyczące porządku i czystości w gminie dla MZGK. 
Pan Sułkowski zapytał, czy wraz z przekazaniem obowiązków dla Dyrektora MZGK 
pójdą za tym pieniądze lub pracownicy, czy za te dodatkowe zadania zapłaci zakład  
lub firma zbierająca śmieci. Kontynuując temat p. Sułkowski powiedział, że jego 
zdaniem sprawami recyklingu i informacyjno-edukacyjnymi powinien zajmować się 
Ref. Roś, który to robi. Kolejnym tematem, który poruszył p. Sułkowski to diety 
radnych i zwrócił się do p. Brodali, że nie można oddać pieniędzy, jak nie ma wyroku. 
Kontynuując temat p. Sułkowski powiedział, że według GUS nie mamy 15 tys. 
mieszkańców, a GUS opracowuje sprawozdanie na podstawie danych otrzymanych z 
gminy. Na zakończeni p. Sułkowski powiedział, że Radni powinni się zastanowić i 
podjąć odpowiednią decyzję. 
Radny Patryk Andrzejewski na wstępie przeprosił, że w dniu wczorajszym 
wcześniej opuścił posiedzenie komisji, na której w sprawach różnych było głosowanie 
na oddelegowaniem przedstawiciela rady do składu komisji konkursowej opiniującej 
wnioski o przyznanie dotacji na wsparcie sportu. Kontynuując temat p. Radny 
powiedział, ze p. Sekretarz i radny Kalinka wiedzieli, że On jest chętny do pracy w tej 
komisji, radny Kalinka na komisji podał jego kandydaturę. Na zakończenie p. Radny 
zwrócił się o ponowne przeprowadzenie głosowania nad oddelegowaniem radnego 
do pracy w komisji konkursowej oraz rozszerzenie liczby członków i dopisanie jego 
osoby do komisji konkursowej. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił o sprawdzenie, ilu radnych może 
zasiadać w komisji konkursowej opiniującej wnioski o przyznanie dotacji na wsparcie 
sportu. 
Pani Wioletta Owczarek pracownik urzędu poinformował, że sprawdzi ilu radnych 
może zostać oddelegowanych do pracy w komisji konkursowej zarządzenie, ale tyle, 
co pamięta, Przewodniczący rady może oddelegować tylko jednego radnego.  
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK powiedział, że będzie czekał na pisemne 
zapytanie p. Brodali w kwestii odpadów. Dyrektor odniósł się do kwot, które podał p. 
Brodala informując, że chciałby, żeby zakład dostawał 100 tys. zł miesięcznie na 
obsługę, na dziś jest to kwota ok. 8 tys. zł miesięcznie. Faktury, które płaci zakład do 
HEMEKO, po kontrolach, które zostały przeprowadzone zostały drastycznie 
zmniejszone koszty i tak: w styczniu 2015 r. zakład zapłacił 207 tys. zł, a w styczniu 
br. 142 tys. zł. Na zakończenie p. Dyrektor zwrócił się do p. Brodali, jeżeli ma jakieś 
pytanie to niech zwróci się na piśmie. 
Radny Leszek Kraszewski poruszył temat spotkania Burmistrza z mieszkańcami 
Żmigródka. Radny na spotkaniu skierował do p. Burmistrza pytanie w sprawie 
przejęcia drogi leśnej przez gminę od Lasów Państwowych, a tam gdzie mieszka 15 
rodzin i mieszkańcy deklarują bezpłatne przekazanie gruntów gminie. Pan Burmistrz 
powiedział, że gmina nie przejęła drogi od Lasów Państwowych. Radny Kraszewski 



zwrócił się do p. Burmistrza, aby zajrzał do protokołu z grudnia 2015 r., gdzie był 
głosowany budżet. W protokole jest napisane, gdzie pytałem o drogę leśną, a p. 
Burmistrz podał argumenty, dlaczego droga została przejęta. Na zakończenie Radny 
powiedział, że takie sprostowanie powinno trafić do mieszkańców Żmigródka. 
Radny Karol Kalinka poinformował, że w miesiącu marcu złożył wniosek w sprawie 
udostępnienia informacji publicznej, czy gmina i w jakim zakresie odzyskuje podatek 
VAT, jaką kwotę z podatku odzyska gmina i jak gmina wykonuje tego typu działania.  
Radny podziękował za udzieloną informację.  Kontynuując temat p. Radny 
powiedział, że uzyskał informacje, że gmina dla odzyskania podatku korzysta z usług 
firmy zewnętrznej i wartość usługi przez okres trzech lat wyniósł 720 tys. zł. Radny 
poprosił o informację, czy został ogłoszony przetarg na wyłonienie firmy, która 
odzyskała VAT. Ponadto, czy nie prościej, taniej i efektywniej byłoby dla gminy 
zatrudnienie odpowiedniej osoby, która zajmowałaby się odzyskiwaniem podatku 
VAT, a zaoszczędzone środki można byłoby przeznaczyć na inne cele. Następnie 
radny Kalinka nawiązał do wypowiedzi radnego Zagórskiego, który zarzucał jemy, że 
ma problem z oczami i nie widzę, jak gmina wydatkuje dobrze pieniądze. Radny 
powiedział, że to jest potwierdzeniem, iż można trochę lepiej wydatkować pieniądze, 
a zaoszczędzone środki z odzyskanego podatku VAT przeznaczyć na budowę 
świetlicy w Węglewie. 
Sołtys z Morzęcina zwróciła się do p. Brodali, że wspomniał o znakach. Pani Sołtys 
powiedziała, że jeden z mieszkańców przestawia znaki, jak jemu się podoba. 
Mieszkaniec ten, jak nic się nie dzieje to jest chory. Pani Sołtys powiedziała, że 
chodzi o drogę gminną dojazdową do pól. W sprawie drogi zwróciła się do gminy o 
rozwiązanie problemu, a jedyną możliwą rzeczą było postawienie znaków. Kolejnym 
tematem poruszony przez p. Sołtys było zachowanie p. Brodali na sesji, co chce 
przez to osiągnąć. Atakuje Pan burmistrza i wszystkich, dlaczego jest Pan taki 
złośliwy i niedobry, a trzeba mieć w sobie pokorę i szacunek do drugiej osoby. 
Pani Sołtys zwróciła się do p. Starosty o informację, czy p. Korytkowski jest jeszcze 
dyrektorem Domu Dziecka w Obornikach Śląskich.  
Pan Jarosław Brodala mieszkaniec powiedział, że niektóre ataki są tak agresywne 
jak psy. 
Pan Brodala zwrócił się do radnego Zagórskiego, że chce dla PIAST jak najlepiej jest 
jego kibicem i dlatego nie porusza kwestii, o których pisze RIO. Następnie p. Brodala 
zwrócił się do p. Sołtys, że nie wie nic na temat panujących relacji w Morzęcinie, ale 
interesuje jego prawo. Jeżeli droga został zatwierdzona przez Komisję 
Bezpieczeństwa w powiecie, ponieważ jest to droga powiatowa to wszystko jest w 
porządku, jeżeli nie to jest to samowola i dla kogo p. Burmistrz kazał znaki umieścić. 
Pan Brodala zwrócił się do p. Sekretarz, że czytane są dwa odmienne protokoły, 
pokontrolne RIO, dodał, że może przeczytać to, co gmina napisała do RIO. W piśmie 
wyjaśniającym, które zostało napisane przez gminę, Państwo przyznali się do 
łamania prawa. Kontynuując temat p. Brodala powiedział, że jest to apel, ponieważ 
Państwo sami tego nie zrobią dopiero jak będzie wyrok Sądu Administracyjnego. 
Następnie p. Brodala odniósł się do wypowiedzi p. Burmistrza w sprawie FIRMY 
DROMIL, a firmę zostawił z 700 tys. zł zysku.  
wypowiedź spisana z nagrania  
Powiem Panu, co Pan zrobił, wygląda to tak, że siedzicie jak te grube misie, beczkę 
macie dług gminy 36 milionów, zadłużenie gminy 36 milionów jeszcze ręką po ten 
miód sadzacie. Może trzeba tego dziegciu do tej beczki dać to odejdziecie od tej 
beczki. Pamiętajcie Państwo o tym, kiedy cokolwiek robicie, że to jest 36 milionów, 
że każda decyzja p. Burmistrza to jest następne zadłużanie gminy. Dwadzieścia tys. 



miesięcznie dopłacamy do zawyżonych, tak wyliczyła RIO w skali roku to jest 250 
tys. Proszę państwa możemy to ukrócić jedną prostą decyzja zmieńcie uchwałę z 
2011 roku mówiąca o tym, że mamy w rzeczywistości tak jak jest do 15 tys. 
mieszkańców. Po co będziemy jeszcze liczyli Rafała psy koty do liczby mieszkańców. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz odebrał głos dla p. Brodali. 
Sołtys z Węglewa zwrócił się do p. Brodali, że nie można tego słuchać i ma za dużo 
wolnego czasu na emeryturze. Pani sołtys powiedziała, że jest na emeryturze i nie 
ma czasu zajmować się takimi głupstwami, ponieważ ma bardzo dużo zajęć.  
Radny Andrzej Radek zwrócił się do p. Starosty, iż złożył wniosek w sprawie wycinki 
krzaków przy drodze powiatowej Powidzko –Kaszyce Milickie. Do tej pory nie 
otrzymał odpowiedzi. 
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego udzielił odpowiedzi na 
postawione pytania; 
na zapytanie Radnego Rafała Zagórskiego  
Pan Starosta powiedział, że Radny powinien mówić prawdę, Piast Żmigród dostał 
dwa razy po tysiąc złotych. Starosta nie przydziela pieniędzy tylko komisja powołana 
przez Zarząd Powiatu Trzebnickiego. Piast Żmigród miał prawo wytypować swojego 
przedstawiciela do tej komisji, ale tego nie zrobił.  
Pan Starosta zwrócił się do radego Zagórskiego  
Wypowiedz spisana z nagrania  
„…Pan tu mnie straszy, że jeżeli będę na mieście to zobaczy Pan, co Panu i 
wymienia Pan tych ludzi swoich, co może mnie czekać. Panie radny ja chcą tylko 
Panu powiedzieć, że wybito mnie okna i to nie jest do śmiechu to o czymś świadczy, 
jeżeli Państwo się śmiejecie. Wybito okna Staroście druga rzecz p. Radny Zagorski 
Pan wie o jednej rzeczy, że zostało spowodowane zagrożenie w ruchu lądowym 
dotyczące mojej osoby, gdzie samochód zepchał mnie do rowu. Pan, jako policjant o 
tym doskonale wie. Pan sugerując, że jak w mieści będę to mnie cos może spotkać 
to o czymś to mówi i zaczynam pewne rzeczy kojarzyć”. 
Następnie p Starosta poruszył temat pożytku publicznego, że wynosił 82 tys. zł, a 
wniosków zostało złożonych na 400 tys. zł. Komisja, która dzieliła pieniądze miała 
problem, jak zrobić, aby wszyscy, którzy złożyli wnioski byli zadowoleni. Na wnioski, 
które dotyczyły sportu to znaczną kwotę otrzymały Ludowe Zespoły Sportowe, które 
zajmują się szeroko pojętym sportem w powiecie trzebnickim, a nie tylko piłką nożną.  
odnośnie wypowiedzi p. Burmistrza  
Pan Starosta zwrócił się z prośbą do p. Burmistrza, że to, co dotyczy powiatu, aby 
zostawił to powiatowi. Natomiast niech zajmie się rzeczami, które dotyczą gminy, 
dodał p. Starosta.  
wypowiedź spisana z nagrania  
„…już raz się Pan wypowiedział za bezprawiem, które wczoraj zostało potwierdzone 
przez Wojewódzki Sąd Administracyjny”. 
na zapytanie Radnego Andrzeja Radka 
Pan Starosta powiedział, że Radny ustalił z Dyrektorem ZDP temat ścinki krzaków i 
drzew. Radni powiatu trzebnickiego ściągnęli pieniądze z bieżącego utrzymania dróg 
na te drogi, o których mówił p. Burmistrz, dodał p. Starosta.  
na zapytanie Sołtys z Morzęcina 
Pan Starosta poinformował, że na dzień dzisiejszy Pan Robert Korytkowski jest 
Dyrektorem Domu Dziecka w Obornikach Śląskich. 
Radny Andrzej Radek poinformował, że na sesji rozmawiał z p. Starostą o wycince 
drzew i krzewów, p. Starosta zapewnił, że zostanie to wykonane za dwa tygodnie do 
dnia dzisiejszego nie zostało to zrobione.   



Pan Ireneusz Pyczak kierownik ref. IRL w sprawie drogi w Morzęcinie 
poinformował, że jest to droga dojazdowa do gruntów rolnych i Starostwo Powiatowe 
nie zatwierdza takiej organizacji ruchu, i gmina mogła takie znaki zamontować. 
Burmistrz Robert Lewandowski udzielił odpowiedzi na zapytania: 
na zapytanie p. Damiana Sułkowskiego  
edukacja ekologiczna- jest to działanie wspólne gminy i zakładu MZGK. W żaden 
sposób gmina nie będzie się od tego odżegnywała, aby edukację prowadzić. 
Edukacja jest prowadzona ze środków związanych z odpadami. Ponadto MZGK 
dostaje z gminy środki na powierzone zadania, 
recykling-poziom recyklingu jest zwiększany i mamy jeden z najwyższych w 
powiecie. Poziom będzie utrzymany przez różnego rodzaju działania edukacyjne. 
Dobry wynik przychodów w stosunku do kosztów jest wynikiem recyklingu.  
ilość mieszkańców – w Rozporządzeniu dotyczącym wynagrodzenia nie ma, na 
jakiej podstawie liczy się mieszkańców, tylko mówi się o osobach zamieszkałych na 
terenie gminy, gdyby był tam GUS mielibyśmy sytuacje jasną. 
Burmistrz odniósł się do wypowiedzi p. Brodali na temat firmy pozostawionej w dobrej 
kondycji, to Pan jej nie zostawił tylko został zwolniony. 
wypowiedź spisana z nagrania  
„… i to, co się stało potem to było konsekwencja, co Pan zadziałał. Pan między 
innymi, pamiętacie Państwo prasa o tym szeroko pisała, że Pan z gotówką jeździł za 
granice, samochody Pan kupował …” 
Pan Brodala zwrócił się do p. Burmistrza proszę przestać, a następnie do p. 
Przewodniczący o zwrócenie uwagi p. Lewandowskiemu. 
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, że mówi prawdę.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do p. Brodali, aby się uspokoił. 
Burmistrz Robert Lewandowski  
wypowiedź spisana z nagrania  
„..jak to jest, że jak się kogoś opluwa i to niesłusznie to super, ale jak się usłyszy 
trochę prawdy o sobie to fajnie być tak po drugiej stronie…”. 
na zapytanie Radnego Leszka Kraszewskiego  
droga- droga nie została przejęta, ale jest utrzymywana, bo to jest dojazd do stacji 
uzdatniania wody, 
przejęcie drogi – są to podwórka, a takich tematów są dziesiątki. Każdy chce, aby 
gmina przejęła nieodpłatnie, a potem przychodzi się do gminy o utwardzenie drogi. 
Natomiast, jeżeli mieszkańcy chcą lepiej to niech zainwestują. Na spotkaniu nie było 
żadnego mieszkańca w tej sprawie.  
na zapytanie Radnego Karola Kalinki  
VAT- Burmistrz wyjaśnił, że gdyby nie ta forma nie mielibyśmy trzech milionów, czy 
warto wydać 700 tys. zł, aby uzyskać 3.200.000,-zł. Rachunek jest 2,5 miliona na 
plus. Odbyło się to zgodnie z procedurą i nie wymagało przetargu. W tej kwestii 
urząd był kontrolowany przez RIO za poprzedniej kontroli. Mamy pewność, że robimy 
to dobrze. Firma została wyłoniona na skutek negocjacji. Jest to dobre podejście, 
ponieważ firmie zależy i nam oczywiście. Z odzyskanego podatku VAT gmina ma 
92%, a firma 8%. 
odnośnie wypowiedzi p. Brodali  
Gmina jest zadłużona poniżej 32 milionów złotych, a zadłużała się po to żeby 
realizować duże inwestycje. 
wypowiedź spisana z nagrania  
„… szkoda, że Pan nigdy nie widzi i nie pisze o tym, że za dziesiątki milionów złotych 
zostało zrealizowane tyle inwestycji. Były brane pieniądze zewnętrzne i zadłużaliśmy 



się po to, aby z korzyścią dla mieszkańców zrealizować wiele inwestycji i to jest 
widoczne. Niech Pan poanalizuje inne samorządy, my nie odbiegamy długiem od 
innych samorządów, a teraz obniżam zadłużenie…”.                   
odnośnie wypowiedzi p. Starosty 
Burmistrz powiedział, że jako Burmistrzowi Gminy Żmigród zależy jemu, aby każda 
droga był jak najlepsza i będzie zawsze zabiegał, prosił, wnioskował o to żeby były 
dobre drogi innych zarządców. Gmina wchodzi w różne układy i porozumienia z 
drogami wojewódzkimi dając 50% na chodniki i wnioskuje o wykonanie zadań. 
wypowiedź spisana z nagrania  
„… państwo zastosowaliście myk taki, mieszkańcy i sołtysi nie wiedzą, co wyście 
chcieli zrobić. Radni na szczęście się połapali i powiedzą o tym. Rozstrzygnęliście z 
utrzymania bieżącego trzy przetargi na drogi na terenie Trzebnicy dla Burmistrza 
Długozimy. Są poważne wątpiliście, co do tego, że Pan zarządza tym powiatem 
samodzielnie, jeżeli Pan zarządza. Chcieliście zrobić taki myk. Radni się połapali i na 
szczęście zabrali te pieniądze i zawnioskowali o inne inwestycje, i głosowali kilka 
inwestycji w tym dwie nasze. Ja nie chciałem tego mówić, wprost, ale Pan wywołał 
to. To, co teraz powiem, bo Pan proszę Państwa nie głosował w ogóle za tymi 
drogami na terenie gminy Żmigród. Dlatego dziękowałem tym radnym, którzy 
głosowali. Jak Pan może będą radnym powiatowym, Starostą ze Żmigrodu nie 
głosować za inwestycjami na terenie gminy Żmigród. Jak Pan na koniec powiedział, 
żebym ja zostawił drogi powiatowe Panu, żeby Pan realizował. To ja wcale nie 
muszę się dokładać do tych zadań, jak uda Wam się uzyskać dotację. Zróbcie to 
15% z waszych środków, a 85% ze środków zewnętrznych. Ja się boję tylko jednego 
i mam wątpliwość duże, ponieważ wolałbym to zadanie przejąć i być inwestorem 
zastępczym, żeby przypilnować kwestie złożenia wniosku. Bo może być tak, że coś 
nie dopełnicie i okaże się, że nie będzie możliwości uzyskania dotacji. Ale chcę Panu 
wierzyć i zaufać, żeby Pan złożył dobry wniosek, i żeby ten wniosek na drogę 
Korzeńsko –Laskowo się obronił. Więc proszę nie mówić, ja Panu proponuje 7,5%, 
czyli kilkaset tysięcy złotych, a Pan odrzuca coś takiego. Z drugiej strony przyjdzie 
Pan i powie, żeby gmina pomogła w utrzymaniu szpitala, bo to jest problem 
olbrzymi…”.  
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego w odniesieniu do 
wypowiedzi p. Burmistrza powiedział  
wypowiedź spisana z nagrania  
„Panie Burmistrzu, ja wiem, dlaczego jest Pan zaniepokojony, ja znam Pana 
niepokój. Ten niepokój i czas będzie płynął do przodu i Pana niepokój będzie 
większy ja to wszystko rozumiem …”. Następnie p. Starosta powiedział, jeżeli chodzi 
o dokładanie się do dróg to na drogę Powidzko –Żmigród Powiat dał milion złotych, a 
gmina Żmigród dała 10 tys. zł. Kontynuując temat p. Starosta powiedział, gdyby 
gmina Żmigród dała połowę 500 tys. zł, to za te 500 tys. zł, które by zostało powiat 
zrobiłby chodniki w Borzęcinie, Kaszycach Milickich, Borkach i wtedy byłoby widać 
współpracę między gmina, a powiatem.  Pan Starosta powiedział, że niczego nie 
odrzuca.  
wypowiedź spisana z nagrania  
„Niech Pan tak nie mówi i nie pierze głów ludziom, bo to nie tędy droga p. Burmistrzu. 
Drogi, które miały być robione w gminie Trzebnica są robione z puli 10 milionów zł, 
tych obligacji, które wziął Powiat. Powiat wziął 10 milionów obligacji i podzielił je 
sprawiedliwie według zrównoważonego rozwoju poszczególnych gmin i dla gminy 
Żmigród przypadła kwota 2 milionów złotych, dla gminy trzebnica 2.600.000,-zł. 
Drogi, które miały być robione te trzy to są krótkie odcinki w miejscowości, w których 



prawie nie było dojazdu do tych miejscowości, właśnie z tej puli mieliśmy zrobić. Nie 
mówi Pan o jednej rzeczy, że jak się wyemituje obligacje to jest jakiś czas, a jak idzie 
inwestycja to wiadomo, że ten, który wykonuje potrzebuje zapłaty za drogi. Trzy drogi 
właśnie były z tych obligacji 10 milionów. Pan wprowadza, że dobrze, że radni się 
skapnęli. Nikt się niczego nie skapnął jest to robione z tej puli obligacji 10 milionów”.  
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do wypowiedzi p. Starosty 
droga Powidzko  
Zostało podpisane takie porozumienie, że dajemy 10 tys. zł. Nie zostałyby zrobione 
chodniki, gdyby gmina dała więcej, ponieważ Powiat nie miał projektów chodników.  
Proszę nie wprowadzać w błąd opinii publicznej, dodał p. Burmistrz. 
wypowiedź spisana z nagrania  
„Kwestia chodników, które są potrzebne w Borzęcinie i innych miejscach to powtórzę 
Panu jeszcze raz. To jest droga powiatowa, jeżeli wyjdziecie z inicjatywa, że chcecie 
robić chodniki i pokarzecie 50% to my dajemy drugie 50 %. Ja Pana zapraszam do 
takiej współpracy kolejny raz. Pan musi zrobić pierwszy ruch, bo jam muszę 
wiedzieć, do czego dołożyć, bo to jest droga powiatowa. Myśmy już kilka razy pisali 
we wnioskach do budżetu. Niech Pan sobie przeanalizuje tam jest chyba 17 pozycji 
tego, co jest do zrealizowania”.   
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego w odniesieniu do 
wypowiedzi p. Burmistrza powiedział, że z puli 10 milionów obligacji będzie się starał, 
wykonać chodniki. 
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do wypowiedzi p. Starosty 
powiedział, że ma nadzieje, że tak będzie. 
wypowiedź spisana z nagrania  
„Niech Pan nie mówi, ze mamy się nie mieszać do spraw powiatowych, bo ja się 
mieszam to spraw powiatowych, które są w interesie mieszkańców gminy Żmigród. 
Zawsze to będę robił. Gdyby nie wspólnie z wieloma osobami nie zadziałali, co do 
drogi Powidzko –Żmigród, na sesji było kilku sołtysów, to by tej drogi nie było…”.  
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego zwrócił się do 
Burmistrza, że mówi nieprawdę.  
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, że mówi prawdę. 
wypowiedź spisana z nagrania  
„Pan mógł tę drogę realizować już od lipca 2015 r. tylko Pan czekał nie wiem, na co?. 
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego ponownie zwrócił się do 
Burmistrza, że mówi nie prawdę.  
Burmistrz Robert Lewandowski. 
wypowiedź spisana z nagrania  
„ Nie będziemy się spierać, bo to nie ma sensu. Takie są fakty, zgłasza się radny 
Sułkowski, który wie, jaka jest sytuacja wewnętrzna. Wracając do kwestii bieżących 
utrzymania dróg w Trzebnicy, chcieliście zrobić myk. Te 10 milionów z obligacji, o 
których Pan mówi nie uzgodniliście tego z gminami tylko sami narzuciliście sobie 
podział, że ta gmina dostanie tyle, a jeszcze inna tyle i mam się cieszyć z tego”. 
Sołtys z Dobrosławic zwróciła się do p. Starosty, kiedy zostanie przeprowadzony 
remont drogi powiatowej z Dobrosławic do Prusic. Droga jest w bardzo złym stanie i 
zagraża bezpieczeństwu poruszających się po niej pojazdów. 
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego poinformował, że 
pieniądze z bieżącego utrzymania dróg, radni powiatowi zabrali wszystkie. Dziś 
wydałem dyspozycje dla Dyrektor ZDP i p. Skarbnik w sprawie poszukania środków, 
które będzie można przesunąć na bieżące utrzymanie dróg.  Jeżeli Rada przesunie 
pieniądze na bieżące utrzymanie dróg to remonty będą wykonywane, zakończył p. 



Starosta. 
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego zwrócił się do Starosty w 
sprawie remontu drogi w powiecie: Taczów Wielki – Brochocin, na która przetarg 
został ogłoszony i podpisany. Została naruszona dyscyplina finansów publicznych. 

Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego zwrócił się do p. 
Sułkowskiego, aby sprawy powiatu zostawił w powiecie.  

Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego odniósł się do pytania 
Sołtys z Dobrosławic, dlaczego nie jest łatana droga. Zarząd Powiatu podjął decyzje 
o wydaniu 1.200.010,-zł na drogi w Trzebnicy i środki te zeszły z bieżącego 
utrzymania dróg.  
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego zwrócił się do p. 
Sułkowskiego, aby nie nadużywał słów naruszenie dyscypliny finansów publicznych, 
ponieważ jest to nadużycie i żeby to się czasem nie znalazło na wokandzie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, żeby były poruszane tylko sprawy 
gminy. 
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego poinformował, że środki 
na drogi został zabrane dla Trzebnicy i podzielono na wszystkie gminy po 400 tys. zł 
na inwestycje, a reszta poszła na szpital.   
wypowiedź spisana z nagrania 
 „ Te pieniądze, o których była mowa nie miały być brane, miały iść na ratowanie 
szpitala. Tak będzie szpital padnie, a drogi w Trzebnicy będą zrobione i taki będzie 
efekt”.   
Radny Karol Kalinka zwrócił się do wszystkich o wyciszenie i powinniśmy się 
zajmować naszą gmina. Następnie p. Radny odniósł się do słów p. Burmistrza w 
sprawie firmy, która odzyskiwała podatek VAT, ze firma została wyłoniona w 
zapytaniu ofertowym. Radny powiedział, że warto odzyskiwać podatek VAT, ale 
może warto robić to środkami gminy, a nie podmiotem zewnętrznym. Radny Kalinka 
zwrócił się z zapytaniem, na jakiej podstawie ta firma został wyłoniona  
Radny Leszek Kraszewski w sprawie drogi w Żmigródku, powiedział, że przyniesie 
materiały i przytoczy, co Pan burmistrz w tej sprawie powiedział.  
Wypowiedź spisana z nagrania  
„Pan Burmistrz i towarzystwo jego uprawia politykę zgodną z prawem, politykę 
miłości i tak dalej. Jako radny jestem zażenowany stosunkiem naszego burmistrza, 
nie reprezentuje Pan siebie, to, co wyprawialiście po wyborze starosty z tym 
człowiekiem? To ze obecnie zarabia 2900 nie ma znaczenia to jest wszystko w 
majestacie prawa. To Pan wstał po wyborze legalnym tego człowieka, który ma 
holendarne zadłużenie. Wczoraj był decyzja, dlaczego Pan się nie odniósł jednym 
słowem do tego. My wiemy jak to funkcjonuje i kto ciąga za sznurki”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił uwagę dla Radnego Kraszewskiego, 
że to temat do wolnych wniosków.  
Radny Leszek Kraszewski  
wypowiedź spisana z nagrania  
„Pan Sułkowski mieszał Pana z „g”. Nie wyobrażam siebie, że Pan tak razem 
działacie w jednej drużynie. Nagle przewartościowanie nastąpiło gra Pan razem z p. 
Sułkowskim Niech Pan powie, że jest inaczej. To jest normalnie żenada, co Pan 
uprawia. To ze Pan się nie cofnie nawet na centymetr w swoim uporze. Ja przez pięć 
lat o tę drogę prosiłem. Nakłady mogą być pięciotysięczne radna Halinka 
wnioskowała, żeby komisja przemysłu pojechała na tę drogę i my przedstawimy 
faktyczną sytuację. Korzystają z niej wszyscy, a to, że ja formuję wniosek to nie jest 
wniosek wiążący. Nie mogę reprezentować społeczeństwa, które mnie wybrało tylko 



oczekuje Pan innych głosów. Akurat tak się złożyło, że sąsiad zachorował na serce 
wylądował w szpitalu. Oczywiście mogę doprowadzić w najbliższym czasie do 
spotkania. Chciałem Panu podziękować, Pan mnie zmobilizował i Panu udowodnię, 
jak się w szczere pole ciągnie lampy i robi drogę dla jednej Pani, chyba Pan wie, o 
kogo chodzi. Dziękuję Panu ja będę dysponował dokumentacją na piśmie i zdjęcia 
przyniosę Panu. Udowodnię Panu, w jaki sposób Pan działa. Dzisiaj pół godziny 
mówił Pan o inwestycjach, a o Żmigródku Pan nie wspomniał. Nic Pan nie robi, Pan 
tych mieszkańców nie reprezentuje i za to będę do ostatnich dni w opozycji i 
wyciągnę wszystko to, co się Panu należy. To, że jest uprawiany nepotyzm, 
przyjmuje się ludzi nagle po konkursach w Żmigrodzie nie ma kompetentnych ludzi, 
15 podań leży. Kogo się przyjmuje Pan nic o tym nie wie, kto steruje to wiemy”.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do wszystkich z prośbą o 
poszanowanie powagi sesji, zdrowie uczestników, aby nie zrobić sobie nawzajem 
przez takie wystąpienia krzywdy. 
Burmistrz Robert Lewandowski odniósł się do wystąpienia radnego Leszka 
Kraszewskiego  
wypowiedź spisana z nagrania  
„Przechodzi Pan samego siebie i Pana emocje są emocjami politycznymi. To jest 
kwestia nasza czy z p. Sułkowskim jesteśmy jednego zdania w danych sprawach czy 
nie. Myślę, że tutaj chodzi o rozsadek w danych sprawach i nie koniecznie o to, że 
nie jesteśmy z tej samej opcji politycznej, ponieważ nie jestem członkiem żadnej 
partii politycznej, a p. Damian Sułkowski jest chyba z Platformy Obywatelskiej, ale 
mnie to też nie interesuje. Pan odkąd starostą został Pan Wysocki, to jest Pan jego 
adwokatem i jest Pan tym tak mocno przejęty, że ja boję się o Pana zdrowie. Co 
mnie najbardziej martwi to Pan zieje nienawiścią do mnie ja nie wiem, dlaczego? 
Niech Pan sobie przypomni, że Pan startował z tej samej listy do Rady Gminy i został 
Pan radnym z tej listy. Nie wiem, co się Panu stało to jest chyba Pana tajemnicą, 
dlaczego Pan podchodzi w ten sposób, a nie inny. Pan o wszystkim zapomniał, co 
było w Żmigródku zrobione, a Pan tylko widzi inne rzeczy, co gdzie jest zrobione. 
Jeżeli chodzi o tę drogę to ja kilka razy odpowiadałem i dostał Pan odpowiedź na 
piśmie, dlaczego nie będziemy przejmować tego typu obszarów terenu. Chodź by to 
mieszkańcy przyszli to nie ma podstaw, chyba, że Rada do tego zmusi Mnie to wtedy 
oczywiście to zrobię, ale to będzie działanie nielogiczne. Pan się uparł na jakąś jedną 
rzecz, Pan drąży ten temat, po prostu jest to żenujące. Pan rzuca stek oskarżeń. 
Proszę bardzo proszę mnie sprawdzać proszę wracać do protokołów, co gdzie było 
zapisane, ja nie mam nic do ukrycia i niczego się nie boję. Pan widzi tylko, tak 
wnioskuję po tym, co Pan powiedział tutaj, jakieś insynuacje nasza grupa i tak dalej, 
to jest niezgodne z prawem, a co się w powiecie dzieje to jest zgodne z prawem. Jak 
Pan mówi o tym wyroku wczorajszym, który jeszcze nie zapadł i nie odniosłem się do 
tego, bo wczoraj była sprawa w Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym i z tego, co 
wiem, to Sąd po prostu uznał, że nie jest kompetentny, aby podjąć decyzję. To, 
dlaczego Pan to odczytuje, że to jest decyzja na niekorzyść jednej lub drugiej strony. 
Ja w tym mogę się dopatrywać czegoś innego, że to jest jakaś decyzja polityczna lub 
bojaźń polityczna, bo nie wiem czy jest jeszcze Państwo prawa, czy nie. Tutaj mogę 
dopatrywać się tego, co się wczoraj działo, ale to jest moje prywatne zdanie nie, jako 
burmistrza, ale pozwoliłem sobie je wyrazić.” 
Radny Rafał Zagórski odniósł się do wypowiedzi p. Starosty, iż p. Starosta 
przeistacza słowa i fakty i zmienia to, co On powiedział, ponieważ wszyscy na sali 
słyszeli, co innego. W zeszłym roku Panu dziękowałem i kibice również, a teraz 
kibice wiedząc, jakie klub otrzymał wsparcie w wysokości tysiąca złotych dla klubu i 



tysiąc zł na obóz dla dzieci, będą pytać Pana, dlaczego. Pan Starosta szczyci się, że 
klub otrzymał dwa razy po tysiąc złotych. Radny Zagórski powiedział, że miał 
pretensje do p. Starosty, że dla grupy 50 dzieci, które pojadą na obóz starostwo 
przyznało tysiąc złotych, a dla innych klubów w powiecie przyznano większe kwoty 
np.4 tys. zł na obóz dla starszych grup.    
wypowiedź spisana z nagrania  
„… Pan mówi, że PIAST nie wysłał kogoś do komisji, to tak się u was robi, ze jak się 
wysyła kogoś do komisji konkursowej, żeby usiadł to dostanie więcej. Myślę, że ta 
komisja, która tam siedzi i dzieli środki jest uczciwa.  Dlaczego tak było, że jedni 
dostają cztery, a drugi tysiąc na ten sam cel obóz dla dzieci nie rozumiem tego. 
Niech Pan nie przekłamuje tutaj, bo zaraz Pan pójdzie do mojego komendanta, że 
ludzi nagabuje, żeby atakowali Pana na mieście, chyba się Panu coś pomyliło. Niech 
Pan nawet tak nie mówi, bo ja takich słów nie użyłem.”  
Z-ca Burmistrza Zdzisław Średniawski powiedział, że chce się zwrócić z 
życzeniem do Radnego Zagórskiego, dlatego, że Jego bardzo ceni. Pan burmistrz 
zwrócił się do Radnego z poradą, że należy okazać więcej zrozumienia i miłosierdzia, 
ponieważ żyjemy w kraju chrześcijańskim, a Bóg kazał wybaczać tym, którzy nie 
wiedza, co czynią.  
wypowiedź spisana z nagrania  
„Jeżeli ktoś pisze oddajcie kasę, a jakbym był z Warszawy to bym pytał, jaką kasę, a 
kto ma tę kasę oddać. On nie odda, kto, ja nie wiem, kto, wy możecie, kto. Nie 
można się tu do niczego w zasadzie przyczepić. Radzę Panu, bo mnie na ostatniej 
sesji życzono 120 lat życia nie dożyję. Panu życzę szczerze i uczciwie, żeby Pan 
dożył 100 w zdrowiu, bo 120 to chyba trochę za dużo, ale może ten Jamnik 
wybudujemy. Na koniec odnośnie Pańskiej wypowiedzi. Pod wpływem tych sesji 
zaczynam czytać wielkiego komediopisarza Moliera, który napisał Świętoszka, 
Skąpca. Tam jest dużo mądrych i ciekawych rzeczy. Niech Pan sobie do poduszki 
weźmie Moliera. On coś napisał, co pasuje do inspiratorów tego tekstu wie Pan, co 
napisał „ głupszy od nieuka jest głupiec uczony” to są słowa Moliera to się przyda 
nam ta literatura. Miałem nie zabierać głosu na temat nepotyzmu, ale Pan wywołał 
ten temat. Panie Radny obiecałem na ostatniej sesji, że nie będę zabierał głosu i dziś 
obiecałem, ze nie będę zabierał głos, ale Pan wywołał ten temat. Nie będę Pana 
oskarżał, bo faktycznie wymaga współczucia i kierują Panem jakieś kompleksy. Nie 
zamierzam udowadniać przed sądem, że jestem wielbłądem dla Pana mogę być, 
mogę mieć jeden, dwa może pięć garbów ile Panu wygodnie niech Pan na mnie 
patrzy, jak Pan chce. Skoro Pan jest tak solidny i taki uczciwy, i nie pierwsza 
kadencję kandyduje Pan ze Wspólnoty Samorządowo Ludowej, która przecież rządzi 
tutaj od 22 lat i Pan jest współodpowiedzialnym również nie tylko burmistrz, rada 
również. Burmistrz reprezentuje również Radę i Pana to Pan, który kandydował jest 
winien, jako patriota, uczciwy człowiek przynajmniej takim Pan się mieni. Pan ma 
obowiązek, jeżeli Pan stwierdza, że ten nepotyzm jest, a ja mówię, że nie. Proszę 
przeczytać definicję tego słowa i proszę natychmiast zgłosić to do Prokuratury, życzę 
Panu sukcesu.” 
Radna Halina Szaniawska postawił wniosek w sprawie zakończenia dyskusji w 
punkcie Interpelacje i zapytania. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie wniosku w sprawie 
zakończenia dyskusji w punkcie Interpelacje i zapytania. 
Wniosek został przyjęty: 
11 głosami „za”,  
1 głosem „przeciw”,  



3 głosami „wstrzymującymi „    
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Wolnych wniosków. 
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego na wstępie odniósł się do 
stwierdzenia radnego Kraszewskiego, iż nie przepada za PSL, ponieważ działania tej 
partii przyczyniły się do tego, że nie zostałem członkiem Rady Społecznej naszego 
ośrodka zdrowia. W Radzie Powiatu pracuję ze swoim kolegą Pawłem i razem 
działają na korzyść powiatu i gminy. Przeciw p. Lewandowskiemu kandydował na 
burmistrza i nie są z tych samych opcji politycznych, ale może z tej samej strony 
barykady, ponieważ współpracujemy razem dla dobra powiatu. Ja dojrzałem i nie 
chce iść taką drogą jak Pan, zakończył p. Sułkowski.   
Pan Sułkowski poinformował, że chce złożyć wniosek, ponieważ często pada słowo 
nepotyzm, dlatego wychodzi naprzeciw i proponuje utworzenie Gminnego Rejestru 
Umów i Aneksów do umów zawieranych przez wszystkie komórki organizacyjne 
Urzędu Gminy Żmigród oraz wszystkie jednostki organizacyjne gminy ( kserokopia 
wniosku stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  
Radny Karol Kalinka powiedział, że po to jesteśmy, aby się spotykać i rozmawiać i 
szanujmy się nawzajem. Bardzo ważna jest transparentność wszystkich działań, 
które wykonują władze gminy. Radny postawił wniosek, aby sesje były nagrywane 
także w systemie audiowizualnej, ponieważ każdy będzie mógł obejrzeć obrady sesji, 
kto nie miał możliwości brać w jej udziału w związku z tym, że sesje odbywają się w 
godzinach południowych. To pomoże wszystkim i pozwoli w jakiś sposób 
transparentny podejmować decyzje i pokazywać jak ta władza funkcjonuje. Kolejnym 
wnioskiem Radnego było powtórzenie głosowania z powodu nieobecności na komisji 
radnego Andrzejewskiego nad oddelegowaniem radnego do pracy w komisji, która 
będzie rozpatrywała wnioski o przyznanie dotacji na wsparcie sporu. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz w odniesieniu do wniosku radnego Kalinki w 
sprawie godzin sesji powiedział, że to należy do kompetencji przewodniczącego. 
Wniosek w sprawie nagrywania sesji w formie audiowizualnej zostanie rozpatrzony 
na następnej wspólnej komisji Radny.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił p. Owczarek o informacje ilu 
radnych może zostać oddelegowanych do pracy w komisji ds. rozpatrywała wnioski o 
przyznanie dotacji na wsparcie sporu 
Pani Wioletta Owczarek poinformował, że zgodnie z uchwałą Rada może 
oddelegować swojego przedstawiciela do pracy w komisji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, że zgodnie z tym zapisem Rada 
może oddelegować, ale nie musi. Na wczorajszym posiedzenie komisji Rada 
zadecydował, że do pracy w komisji zostanie oddelegowana radna Anna Tatarek. Na 
zakończenie Przewodniczący rady powiedział, że na ten rok temat jest zamknięty. 
Radny Karo Kalinka w odniesieniu do wypowiedzi przewodniczącego powiedział, że 
Rada może powtórzyć głosowanie i będzie to dobra wola Rady.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że Rada swoje stanowisko wyraziła. 
Radny Karo Kalinka zwrócił się do Przewodniczącego rady o przegłosowanie jego 
wniosku.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do radnych, kto jest za 
przeprowadzeniem ponownego głosowania nad oddelegowaniem przedstawiciela do 
pracy w komisji ds. rozpatrywania wniosków o przyznanie dotacji na wsparcie sporu. 
Wniosek nie został przyjęty: 
5 głosów „za” 
8 głosów „przeciw” 



Radny Leszek Kraszewski odniósł się do drogi w Morzęcinie, że komisja przemysłu 
podejmie wniosek i na miejscu stwierdzi, co tam się dzieje. 
wypowiedź spisana z nagrania  
„Muszę ad vocem odpowiedzieć, ponieważ z kilu stron zostałem zaatakowany. 
Chyba jestem ostatnią osobą, która dokonywałaby samooceny i raczej nie emanuję 
wywyższaniem się, czy podkreślaniem tego, że coś zrobiłem. Tak mnie nauczono w 
domu, że w skromności siła. Może do końca tego nie widać, ale każde słowo 
wypowiedziane tutaj przeżywam w nocy. Nie podoba się mnie się, w jaki sposób 
włodarze gminy traktują wybór starosty, bo nawet jak się nie zgadzają powinni to 
uszanować. Teraz kwestia, że ja z jakiejś listy wystartowałem. W styczniu ubiegłego 
roku po wyborze w pewnym konkursie było zebranie klubu, na którym 
wyartykułowałem problem. Pan Burmistrz nie odpowiedział na temat. 
Prawdopodobnie nie mam wiedzy, ale to było ostatnie takie posiedzenie klubu. Po 
prostu robicie, co chcecie i tak to funkcjonuje. Ja powiedziałem, z czym się nie 
zgadzam. W prostych sprawach chodzę po 50 razy do urzędu i leżą w martwym 
punkcie. Nie trzeba nakładów finansowych tylko trzeba trochę dobrej woli. Doszliśmy 
do ściany, albo coś robimy dla dobra społeczeństwa nie dla populizmu, albo po 
prostu się wycofujemy. Tak jak powiedziałem na poprzedniej sesji doczłapię do 
końca kadencji i zniknę z życia publicznego. Dopóki jestem będę dbał o wartości. 
Pan zastępca pięknie mówi i duchowe sprawy porusza. Ja Panu mogę sypnąć z 
rękawa kilka rzeczy, których powinien Pan się wstydzić, choćby zwolnienie matki 
trójki dzieci, która miała tylko studium, a nie wyższe wykształcenie. Tylko ci bez 
wyższego wykształcenia pracują do dzisiaj. Nie jest Pan taki anielski, jak sam o sobie 
sądzi. Trochę skromności proponuję.  
Pan Jarosław Brodala mieszkaniec złożył wniosek do Rady, aby na następnej sesji 
zmieniła uchwałę nr 0007.IX.89.2011 z 29.09.2011 r. w §1 zmieniła zapis dotyczący 
ilości mieszkańców do 15 tysięcy i określiła max. wskaźnik diet radnych do 50%, a 
nie jak jest do tej pory 75%. 
Radni nie wnieśli innych wolnych wniosków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad przyjęcia protokołów z sesji nr XVI. 
Radni nie wnieśli uwag do protokołów. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie protokołów nr XVI. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie ( 15 głosami „za”). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i komunikatów przewodniczącego. 
Przewodniczący rady przypomniał, że oświadczenia majątkowe za rok 2015 należy 
złożyć do końca kwietnia 2016 r. oraz proszę o uwzględnienie uwag, które urząd 
skarbowy wskazał. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XVII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.16 20. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 

 
 

 


